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Zápis a usnesení 
 

z 2. jednání Komise urbanistiky a dopravy (KUaD) dne 12. února 2015 

 
Termín jednání:      12.2.2015 v 1600 hodin 
Místo:            Malá zasedací místnost MěÚ Mariánské Lázně 
 
Přítomni:   
Členové komise: Ing. Luděk Bartoš, Ing. arch. Zdenek Franta, Miloš Hurajčík,  
 Ing. arch. Miroslav Míka, Ing. Tomáš Prinz, Ing. Zdeněk  Třešňák,  
 (přítomno 6, omluven 1) 
 

Hosté:    Martin Hurajčík – 1.místostarosta města 
Ing. Petr Řezník – vedoucí odboru IDCR 
Ing. Jarmil Svoboda  - referent odboru IDCR 

   Ing. Petr Třešňák - 2.místostarosta města 
   Ing. arch. Blanka Alblová – referent oddělení územního plánování 
 
 
 
Průběh jednání: 
Předseda komise, Ing. Prinz, zahájil jednání a uvedl jednotlivé body jeho programu: 
 
Program jednání komise: 

1. Posouzení projektu DSP 2. a 3 etapy rekonstrukce ulice Palackého a studie variant řešení  
I.etapy 

2. Kácení a dosadby na Goethově náměstí 
3. Formulace Vize města s využitím komunitního plánování/práce 
4. Evaluace současného Strategického plánu, prověření aktuálního stavu indikátorů SP, revize 

jednotlivých opatření akčního plánu 
5. Způsob zadání Strategického plánu města 
6. Zařazení funkce městského architekta 
7. Návrh přejmenování komise 
8. Jednací řád 
 

S návrhem programu jednání vyslovili všichni přítomní členové komise souhlas.  
 
 
Ad 1)  
 Ing. Řezník a Ing. Svoboda představili DSP 2. a 3. etapy rekonstrukce ulice Palackého 
a informovali o plánovaném postupu realizace. Dále informovali, že studie variant řešení 
I.etapy bude teprve předložena. Přítomní se s projektem seznámili. Pan místostarosta Martin 
Hurajčík doporučil v rekonstruovaném úseku přidat ještě jeden přechod pro chodce. Po 
diskuzi, jestli je bezpečnější místo pro přecházení nebo vyznačený přechod pro chodce, se 
komise shodla na tomto závěru: 
 
Usnesení KUaD č. 6/2015 
Komise urbanistiky a dopravy doporučuje realizovat 2. a 3. etapu rekonstrukce ulice 
Palackého dle předložené dokumentace pro stavební povolení s připomínkami:  

- u křižovatky ulic U nemocnice a Palackého vyznačit přechod pro chodce 
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- upravit navrhované provedení vodorovného dopravní značení (jakýsi ostrůvek) v místě 
napojení navrhované stavby na současnou komunikaci ve směru od Úšovické 
křižovatky. 

 

Hlasování: pro: 6, proti: 0, zdržel se: 0 
 
 
Ad 2) 
Ing. Prinz informoval, že město ML bude uzavírat smlouvu s dodavatelem na kácení a 
dosadbu stromů na Goethově náměstí. Stávající stromy (Acer platanoides ´Globosum´) mají 
být nahrazeny druhem Acer campestre ´Elsrijk´, který narozdíl od původního druhu dorůstá 
výšky až 12 metrů, což by mohlo negativně změnit charakter historického prostoru. Po 
diskuzi, zda je ještě možné do zakázky zasáhnout či ne, se komise shodla na doporučení:  
 
Usnesení KUaD č. 7/2015 
Komise urbanistiky a dopravy doporučuje pro obnovu výsadby na Goethově náměstí výběr 
finálních dřevin, které zachovají původní kompozici (stejný vzrůst) jako stávající. Dále 
doporučuje, aby odbor OŽP předem prověřil, jestli nová výsadba nebude kolidovat 
s investičními záměry správců technické infrastruktury (CHEVAK, VEOLIA a ev. dalších 
firem). 
 
Hlasování: pro: 6, proti: 0, zdržel se: 0 
 
 
Ad 3) 
  Nejprve Ing. arch. Zdenek Franta doporučil pro zformulování vize města a zpracování 
nového Strategického plánu města využít materiál nazvaný „Koncepce rozvoje Mariánských 
Lázní“, který byl v roce 1998 připraven a zpracován Skupinou pro rozvoj Mariánských Lázní 
za asistence Rozvojového fondu Mariánské Lázně, s.r.o. a firmy Berman Group, Inc. Dále 
Ing. arch. Míka rozdal přítomným vytištěný text „Vize budoucnosti Mariánských Lázní 
v letech 2010 a později – Mariánské Lázně – perla uprostřed zeleně“ obsahující shrnutí vizí a 
přání jednotlivců i skupin, kteří se v minulosti zúčastnili skupinové diskuze obyvatel města 
na toto téma. Dále přítomní navrhovali různé způsoby uspořádání dalších takových setkání 
s obyvateli města a vyjadřovali se k účelnosti takových setkání pro zformulování vize města. 
Po živé diskuzi, která se však již z velké části týkala i následujícího bodu programu, došla 
komise k tomuto závěru:  
 
Usnesení KUaD č. 8/2015 
Komise urbanistiky a dopravy doporučuje určit odpovědnou osobu jako vedoucího týmu, 
který bude odpovědný za zformulování Vize města Mariánské Lázně. Vize bude podkladem 
pro zadání nového Strategického plánu rozvoje města Mariánské Lázně. 
 
Hlasování: pro: 6, proti: 0, zdržel se: 0 
 
 
Ad 4) 
 Ing. arch. Míka informoval o stávajícím Strategickém plánu rozvoje města Mariánské 
Lázně pro období 2007 – 2015 a potřebě pořídit nový, hlavně z důvodu možnosti města čerpat 
dotace na záměry, které v něm budou uvedené. Stávající plán je třeba zhodnotit z hlediska 
kvality a aktuálnosti a poté použít jako podklad ke zpracování nového strategického plánu. 
Ing. arch. Zdenek Franta upozornil, že jak strategický plán, tak již zmíněná koncepce rozvoje 
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jsou na webových stránkách města. Diskuze k tomuto bodu se rozvinula už při projednávání 
předchozího bodu programu a na jejím základě se komise shodla na následujícím závěru: 
 
Usnesení KUaD č. 9/2015 
Komise urbanistiky a dopravy doporučuje radě města, aby uložila jednotlivým odborům 
městského úřadu vyhodnocení splnění stávajícího Strategického plánu rozvoje města 
Mariánské Lázně pro období 2007 – 2015 a předložení vyhodnocení jednotlivým komisím 
k připomínkování a aktualizaci. 
 
Hlasování: pro: 6, proti: 0, zdržel se: 0 
 
 
Zbývající body programu se přesouvají na příští jednání komise. 
 
Na závěr byl odsouhlasen termín příštího jednání komise – čtvrtek 26.2.2015 od 1600 hodin 
 

Zápis sestavila dne 18.2.2015 Blanka Alblová 

Zápis zaslán ke schválení dne 19.2.2015 

Schválil: Ing. Prinz - předseda komise - dne 24.2.2015 

 

 


